
Csaknem 83 millió forint 
többlettámogatást kapott 
a hatvani önkormányzat a 
Zöldülő város projektre. A 
polgármester azt mondta: a 
plusz forrásra jogosult volt a 
város, azonban a minisztériu-
mi jóváhagyás ellenére a me-
gye tavaly ősszel elutasította 
a kérelmüket. A kormányzat-
hoz fordultak az ügyben és 
végül egy kormánydöntésnek 
köszönhetően kapta meg a 
város az összeget.

A Zöldülő város projekt 
az elmúlt évek egyik 
legnagyobb szabá-

sú beruházása Hatvanban. A 
pályázatból megújult az Ady 
Endre Könyvtár, egy új tér-
részt alakítottak ki a városhá-
za mellett, kávézóval, számos 
parkolóhellyel és zöldfelület-
tel. A munkálatok befejezé-
séhez többlettámogatásra volt 
jogosult az önkormányzat. A 
kérelmet tavaly nyújtották be, 
amelyet a Pénzügyminiszté-
rium jóváhagyott, a megyei 
közgyűlés bizottsága azonban 
elutasított. A város így saját 
erőből egészítette ki a projek-
tet, azonban ahogy Hatvan 
polgármestere fogalmazott: 
ezúttal sem adták fel és levelet 
írtak a Miniszterelnökségnek 
és több kormányzati szereplő-
nek. Végül egy kormánydön-
tésnek köszönhetően kapta 
meg a pénzt a város.

Horváth Richárd kiemelte: 
a támogatás ebben a nehéz 

gazdasági helyzetben különö-
sen fontos eredmény. – Meg-
kaptuk a csaknem 83 millió 
forintos többlettámogatást a 
Zöldülő város projektre. Ez 
hatalmas dolog, hiszen ebben 
a rendkívüli helyzetben min-
den összegre szüksége van az 
önkormányzatnak – részle-
tezte.

A Zöldülő város projekt 
közel 2 milliárd forintos tá-
mogatásból valósult meg, amit 
az önkormányzat még további 
350 millió forint összegű saját 
forrással egészített ki.

Rimán Alexandra

Hatvan Város Önkormányzatának lapja
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83 millió forintos támogatást 
kapott a Zöldülő város projekt

Családbarát hely tanúsító védjegyet kapott újra a Hatvani 
Polgármesteri Hivatal. Először 2020-ban szerezte meg a 
hivatal ezt a címet, amelyet idén ismét kiérdemelt családba-
rát szemlélete és intézkedései miatt.

A Hatvani Polgár-
mesteri Hivatal 
családbarát intézke-

dési tervet készített, amely 
meghatározza a hivatal mű-
ködését. Ennek érdekében 
olyan dolgozói juttatásokat, 
családtámogatásokat, szol-
gáltatásokat, közösségépítő 
programokat és a mentális 
egészség fenntartását szol-
gáló lehetőségeket vezettek 

be és alkalmaznak, amelyek 
alapján a Hatvani Polgár-
mesteri Hivatal Családba-
rát Hely tanúsító védjegyet 
kapott munkahely kategó-
riában. - A már meglévő 
támogatásokon kívül, mint 
a családtámogatás, vagy a 
közeli hozzátartozó halála 
esetén járó támogatás, be-
vezetésre került még a há-
zasságkötés esetén adható 

támogatás is. Továbbá a hi-
vatal a munkatársai részére 
a törvényben meghatározott 
szabadságokon túlmenően, 
további pótszabadságokat is 
biztosít. Gyermek születése, 
közeli hozzátartozó halála, 
emberi reprodukciós eljárás-
ban való részvételkor, illetve 
már házasságkötés esetén is 
– fogalmazott Kovács Éva 
jegyző.

Hozzátette, hogy a ked-
vezményes üdülőhasználati 
jog továbbra is igénybe ve-
hető, a gyermekek részére 
pedig táborozási lehetőséget 

is biztosítanak. A sportolást 
is támogatják, két hatvani 
edzőteremben lehet jegye-
ket vásárolni kedvező áron 
és rendszeresen szerveznek 
csapatépítő tréningeket.  

Kovács Éva azt is el-
mondta, megtiszteltetés a 
polgármesteri hivatalnak a 
családbarát munkahely cím 
és megköszönte a munka-
társainak, hogy a közösen 
meghatározott értékrend 
szerint segítik fejleszteni és 
fenntartani a hivatal műkö-
dését.

Szeniczey Csaba

Újabb elismerés a polgármesteri hivatal részére
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Az orvosok és a mentőszolgálat dolgozói megosztva adják 
majd át a háziorvosi ügyeletet Magyarországon, így Hatvan-
ban is. A kormánydöntés értelmében elindult a háziorvosi 
ügyeleti rendszer átalakításának a folyamata.

Egységessé teszi a kor-
mány a háziorvosi 
ügyeletet Magyaror-

szágon – erre hívta fel a fi-
gyelmet a hatvani háziorvosi 
ügyelet vezetője. Szabó Lász-
ló hozzátette, hogy egyelőre 
nem tudni, mikortól indul el 
az új rendszer a gyakorlatban 
is. A változással kapcsolatos 
információk azonban már 
ismertek. – Az ügyelet két 
elemből fog állni. Az első 
elem, amikor a háziorvosok 
egy meghosszabbított ren-
delésen, este 10 óráig lesznek 
elérhetőek. Majd este 10 óra 
után az Országos Mentő-
szolgálat dolgozói fogják 
átvenni a háziorvosoktól az 
ügyeleti ellátást, reggel 8 órá-
ig. A hétvégi időszakban pe-

dig reggel 8 órától, délután 2 
óráig lesz háziorvos az ügye-
leti rendszerben, utána pedig 
szintén a mentőszolgálat 
dolgozói veszik át a munkát 
– mondta.

Szabó László kiemelte, 
hogy az új rendszer működé-
sének kezdetéről időben kap 
majd értesítést a lakosság, és 
ebben a tájékoztatásban ben-
ne lesz az a központi tele-
fonszám is, amin az ügyeletet 
lehet elérni. A vezető arról is 
beszélt, hogy a rendszer át-
alakítása kihívások elé állítja 
a mentőszolgálatot, hiszen ez 
plusz terhet jelent. Azonban 
a dolgozók megoldják a fel-
adatot, így a hatvani házior-
vosi ügyelet stabilan működik 
majd a jövőben is.

Aki azt hiszi, hogy az ügye-
leti szolgálatot teljesítő men-
tős, mentőautóval érkezik ki 
egy hívás helyszínére, az téved. 
– Nem mentőautóval fognak 
kiérkezni a helyszínre, de ha 
olyan probléma jellege, akkor 
mentőautót is fog tudni külde-
ni az illetékes mentésirányító, 
hiszen egykapus lesz a rendszer 
és az Országos Mentőszolgálat 
fogja az összes hívást kezelni. 
Amennyiben nem szükséges a 
betegnek a kórházba szállítása, 
akkor a mentőszolgálat által 
üzemeltetett, ügyeleti autó fog 
a helyszínre menni, szakembe-
rekkel – részletezte az ügyelet 
vezetője. 

Szabó László azt is el-
mondta, hogy az új szabályo-
zások értelmében a háziorvosi 
ügyeletnek be kell költöznie 
a kórház területére, de ennek 
a pontos dátumáról is időben 
értesítik majd a lakosságot. 

Szeniczey Csaba Fennállásának 50. évfor-
dulóját ünnepelte a Gáspár 
András Bajtársi Egyesület. 
Az ünnepi eseményen fel-
idézték az elmúlt évek jeles 
alkalmait, valamint több 
rangos kitüntetést is adomá-
nyoztak azoknak a tagoknak, 
akik hozzájárultak az egye-
sület fejlődéséhez.

Már 50 éve tevékeny-
kedik a városban 
a Gáspár András 

Bajtársi Egyesület. A jubileum 
alkalmából nagyszabású ün-
nepséget tartottak a Daliban. 
A klub 1973. február 16-án 
alakult, akkor még Hunyadi 
János Nyugdíjas Klubként, 
melynek tagjai nyugállomány-
ba vonult tűzoltók, rendőrök, 
pénzügyőrök és Hatvanban 
katonai szervezetnél dolgo-
zók voltak. 1989-ben nevet 
változtattak és II. Rákóczi 
Ferenc Nyugállományú Hon-
védők Egyesületként szer-
vezték mindennapjaikat. A 
2009-es év fordulatot hozott 
életükben, ekkor az addigi 
működési forma megtartása 
mellett a szervezet felvette a 
Gáspár András Bajtársi Egye-
sület nevet. Kőszegi Ferenc, az 
egyesület elnöke beszédében 
az elmúlt évek emlékezetes al-
kalmait idézte fel. – 2015-ben 
elindítottuk a névadónkhoz 
kapcsolódó megemlékezések 
sorozatát. Az akkor 15 fővel 

Biharban megkezdett kapcso-
latépítés, mára országhatáron 
túlnyúló rendezvénysorozattá 
vált, aminek máig az egyesüle-
tünk alkotja fő mozgatórugó-
ját – tette hozzá.

Horváth Richárd polgár-
mester köszöntőjében kiemel-
te: az egyesület aktívan része 
a település életének. – Hat-
vannak szüksége van olyan 

összetartó emberekre, akik a 
jövőt építik. Rengeteg munka 
van abban, hogy ilyen sok éve 
működőképes ez a közösség, 
ezért szeretném megköszön-
ni, a jelenlegi és az elmúlt 
évek klubvezetőinek, hogy 
segítették ezt. Öröm látni azt 
a hatalmas összetartást, me-
lyet a Gáspár András Bajtársi 
Egyesület mutat – részletezte.

Hazuga Károly nyugállo-
mányú altábornagy, a Bajtársi 
Egyesületek Országos Szö-
vetségének elnöke kitért rá: a 
Gáspár András Bajtársi Egye-
sület sikere elsősorban a tagok 
kitartásában és lelkesedésében 
rejlik. – Az egyesületek tagja-
inak feladata, hogy őrizzék a 
régmúlt emlékét, új tradíció-
kat teremtsenek és átadják az 
utókor számára a megszerzett 
tudást. Mindezek mellett, 
fontos az összetartozás erősí-
tése – emelte ki.

Az eseményen az egyesület 
miniszteri elismerő okleve-
let vehetett át a Honvédel-
mi Minisztérium céljainak 
megvalósítását támogató 
tevékenységéért, a Magyar 
Honvédség nyugállományú 
tagjai érdekében, valamint a 
társadalom szolgálatában hu-
zamos időn át végzett áldoza-
tos munkája elismeréseként. 
Horváth Richárd polgármes-
ter BEOSZ Pajzsot vehetett 
át a város és a civil szerveze-
tek kapcsolatának erősítéséért 
és a BEOSZ tagegyesülete 
részére huzamosabb időn 
át nyújtott támogatásért. A 
Bajtársi Egyesületek Orszá-
gos Szövetsége több rangos 
kitüntetést is adományozott 
azoknak a résztvevőknek, akik 
kimagasló cselekedeteikkel 
hozzájárultak az egyesület 
fejlődéséhez, működéshez.

Rimán Alexandra
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Változik, de stabil marad a háziorvosi 
ügyelet működése Hatvanban  

Több területen is 
helytáll 
a Hegymenet Klub

Szakmai napot rendezett 
a Hegymenet Klub térségi 
szociális intézmény a Dali-
ban. Az eseményen értékel-
ték a munkacsoportok éves 
teljesítményét, emellett az 
ellátottak műsorral is ké-
szültek a résztvevőknek.

Évértékelővel össze-
kötött szakmai ren-
dezvényt szervezett a 

Hegymenet Klub, a program-
ra az ellátottak előadással is 
készültek, valamint a résztve-
vők felidézték az elmúlt évek 
jeles alkalmait is. Szalánczy 
Zoltán főigazgató elmond-
ta, az induláskor nappali in-
tézményként kezdték, azóta 
pedig bővültek, így szociális 
étkeztetést is biztosítanak, 
összesen 180 fő segíti az em-
bereket a klubon keresztül. – 
Elég nagy területet fedünk le, 
Salgótarjántól Hatvanig, Gö-
döllőtől Gyöngyösig látunk el 

feladatot. Ebben a hónapban 
már Ózdon is tevékenyke-
dünk, ahol ingyenes ételosz-
tásba kezdünk, csaknem 500 
fő részére. A szakmai napon 
átbeszéljük a feladatokat, va-
lamint tervezzük a jövőt is – 
emelte ki.

A szakmai napon bemu-
tatták a munkacsoportokat 
is a résztvevőknek, valamint 
interaktív beszélgetést is tar-
tottak. A Hegymenet Klub 
azzal a célkitűzéssel alakult, 
hogy megoldást találjanak a 
felbukkanó problémákra, me-
lyek az embereket érintik. A 
dizájner drogok megjelenése, 
és az a veszély, amit a fiata-
lokra jelentettek megoldásra 
vártak. Sokat gondolkodtak, 
mit tehetnének és végül in-
tézményes keretben kezdték 
meg működésüket. Mára pe-
dig már több területen látják 
el feladataikat.

Rimán Alexandra

Egyre népszerűbb 
a fenntartható közlekedés 

Magyarországon immár 16. alkalommal rendezték meg 
a házasság hete rendezvénysorozatot február közepén. 
A házasság hete alkalmat kíván teremteni arra, hogy be-
széljünk a házasság értékeiről és ünnepeljük a családot.

Több mint két év-
tizede Angliából 
indult el az a kez-

deményezés, amely Valen-
tin-nap környékén minden 
évben egy hétig a házasság 
és a család fontosságára 
kívánja irányítani a figyel-
met. A házasság hetét mára 
4 kontinens 21 országában 
ünneplik. Hazánkban az 
országos eseménysorozatot 
2008 óta rendezik meg a 
keresztény egyházak és ci-
vil szervezetek széles körű 
összefogásával. Szonda 
Katalin anyakönyvvezető 
elmondta: Hatvanban is 
sokan döntenek úgy, hogy 
összekötik az életüket, az 
elmúlt évben például 184 
házasságkötés történt. – 
Tavaly a legidősebb vőlegé-
nyünk 74 éves volt, a leg-
fiatalabb párjaink pedig 20 
évesen kötöttek házassá-

got. Legtöbben 25-35 éves 
korukban döntenek, úgy 
hogy hivatalosan is ösz-
szekapcsolják az életüket, 
azonban az 50-60 évesek 
közül is sokan fordultak 
anyakönyvvezetőhöz a há-
zassági szándék bejelenté-
sével – részletezte.

Hozzátette: gyakori a 
hétköznap történő házas-
ságkötés, ami szűk családi 
körben zajlik vagy éppen 
csak két tanú előtt, vala-
mint sokan választanak 
külső helyszínt.

A házasság hetének 
egyik célja, hogy beszéljünk 
a házasság értékeiről és ün-
nepeljük a családot. Az ese-
mény rendezvénysorozatai 
segítséget nyújtanak a há-
zasságra készülőknek vagy 
a párkapcsolati problémák-
kal szembesülőknek is.

Rimán Alexandra

A család ünneplésére 
hívja fel a figyelmet 
a házasság hete

Népszerűek az elektromos közlekedési eszközök a város-
ban. Ezeknek több előnye van, többek között nem terheli 
a környezetet, valamint gyorsabban megtehetők a távolsá-
gok. Nem mindegy azonban, hogy hogyan használjuk ezt a 
közlekedési formát.

Az utóbbi években 
egyre többen válasz-
tanak elektromos 

közlekedési eszközt a város-
ban. Egy hatvani kerékpár-
boltban tíz vásárlóból ketten 
ilyen jármű után érdeklőd-
nek. Jelenleg három nagy 
kategória létezik, pedál- vagy 
nyomatékszenzoros kerék-
pár, valamint elektromos rol-
ler. Ezek nagyobb távolság 
megtételét teszik lehetővé 
kisebb erőfeszítéssel, emellett 
környezettudatos választás is 
egyben. A Pedál Kerékpár-

bolt üzletvezetője elmondta: 
vannak dolgok, amire nem 
árt figyelni. – A jelenlegi jog-
szabályi háttér azt biztosítja, 
hogy ezek a kerékpárok 25 
km/h-s maximális sebességig 
segítsenek a hajtásra, efölött 
az elektronika kikapcsol. Eb-
ben az esetben nincs előírás, 
hogy védőfelszereléssel vagy 
KRESZ tudással kell rendel-
keznie a felhasználónak. Más 
jogszabály vonatkozik azokra 
a járművekre, melyek képesek 
ezt a sebességet meghaladni. 
Mivel ezek már segédmo-

toros kerékpárnak minősül-
nek, szükség van kötelező 
biztosításra, bukósisakra és 
irányjelzőre is – mondta Ka-
pás Antal. Hozzátette, hogy 
minden esetben javasolja a 

védőfelszerelés használatát, 
hiszen esetleges balesetkor 
ezek az eszközök megvédik 
használójukat a nagyobb sé-
rülésektől.

Varga Dorottya

Jubileumot ünnepelt 
a Gáspár András egyesület 



Megszervezte hagyomá-
nyos adománygyűjtő futását 
a Fut60 Sport Egyesület. A 
nevezésekből befolyt ösz-
szeggel a Hatvani Szent 
Erzsébet Idősek Otthonát 
támogatták. A felajánlásból 
sporteszközöket vásárolnak 
majd a bentlakóknak.

Rendszeresen rendez 
a Fut60 Sport Egye-
sület adománygyűjtő 

futást, a nevezési díjból be-
folyt összeget pedig idén is 
egy helyi szervezetnek ajánl-
ja fel. – Szilveszterkor szok-
tuk szervezni a futást, az idei 
évben azonban szakítottunk 
a hagyományokkal. A Yours 
Truly futás keretében, január 
28-án szerveztük adományo-
zó futásunkat. A befolyt ösz-
szeggel idén a Szent Erzsébet 

Idősek Otthonát támogatjuk 
– mondta Czmorek Piroska, 
az egyesület elnöke. A Yours 
Truly futóesemény egy finn 
kezdeményezés, melynek 
célja felhívni a figyelmet arra, 
hogy ezt a mozgásformát 
nemcsak jó időben lehet vé-
gezni. 

A Szent Erzsébet Idő-
sek Otthonának vezetője 
elmondta, hogy az intéz-
ményben fontos szerepet 
tölt be a mozgás, a felaján-
lást gyógytornára, valamint 
speciális sporteszköz beszer-
zésére fordítják. – Tovább 
ösztönözzük a lakóinkat 
arra – természetesen a fizikai 
kondíciójuknak megfelelően 
-, hogy biztonságos körül-
mények között, rendszere-
sen mozogjanak. Fontosnak 
tartjuk, hogy megőrizzék 
az egészségi állapotukat, ha 
pedig lehet rajta javítani, az 
külön öröm számunkra – 
részletezte Andrási Mónika. 
Hozzátette, hogy az intéz-
mény gyógytornásza segít 
majd kiválasztani a megfele-
lő berendezést. 

Varga Dorottya
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A világháló szinte kimeríthetetlen információforrás, azon-
ban fontos megvédeni magunkat és a fiatalabb generációt a 
veszélyektől. A szakértők szerint nem árt mindig egy kicsit 
gyanakvónak lenni, főleg, ha túl jó ajánlatokkal vagy lehe-
tőségekkel találjuk szembe magunkat.

Világszerte már több 
mint 60 országban 
rendezik meg a biz-

tonságos internet napját, 
köztük Magyarországon is. A 
cél, hogy felhívja a figyelmet 
a mobiltelefonok és online 
technológiák tudatosabb és 
biztonságosabb használatára. 
Az Unicef adatai szerint min-
den nap több mint 175 gyerek 
nyitja meg a böngészőt életé-
ben először. Az általunk meg-

kérdezett általános iskolás 
gyerekek többsége tanulásra, 
zenehallgatásra használja az 
internetet.

A tanulás és a kikapcso-
lódás mellett káros tartal-
makkal is találkozhatnak a 
fiatalok, ugyanakkor léteznek 
olyan technikai megoldások, 
amelyekkel ezek a veszélyek 
csökkenthetők. Baranyi Réka 
gyermekét hasonló módsze-
rekkel készíti fel a tudatos 

internethasználatra. – Termé-
szetesen a mai világban elen-
gedhetetlen az okostelefon, 
én is használom például a 

közösségi médiát, de a GPS-t 
is erről szoktam nézni, és 
van egy ötéves kisfiam, vele 
sokszor ezen nézünk mesét, 

de persze próbálom korlá-
tozni az internethasználatot. 
– hangsúlyozta az édesanya. 
A képernyő előtt töltött idő 
nemcsak a szemünkre lehet 
rossz hatással, hanem az ideg-
rendszerünkre is. Kutatások 
szerint az internethez köthető 
szenvedélybetegség hason-
ló elváltozásokat okozhat az 
agyszerkezetben, mint más 
addikciók, például a drogfüg-
gőség – erre hívta fel a figyel-
met Tompa Gyöngyvér, pszi-
chológus, aki hangsúlyozta: a 
szülőknek érdemes korlátozni 
a gyerekek interneten eltöl-
tött idejét. - Például a muta-
tóval rendelkező óra nagyon 

hasznos lehet. A következő 
praktikát pedig egy szülőtől 
hallottam, hogy piros, zöld és 
sárga lámpát használ. Zöld, 
amíg szabad internetezni, sár-
ga, amikor jelzi a szülő, hogy 
telik az idő, és piros, amikor 
a gyereknek be kell fejeznie 
a képernyőhasználatot. Tehát 
időben és tartalmilag is min-
denképpen korlátozni kell az 
internethasználatot – hangsú-
lyozta Tompa Gyöngyvér.

Tompa Gyöngyvér elmond-
ta azt is, hogy az internetfüg-
gőség nem végzetes állapot, 
nem okoz visszafordíthatatlan 
károsodást, terápiával jól ke-
zelhető. Rácz-Szénási Réka

Kétéves koráig ne nézzen képernyőt a gyermek

Élénkülni látszik a külföldről behozott, használt autók pia-
ca Magyarországon. Tavaly decemberben 7510 autót hoztak 
az országhatáron kívülről, ez a szám idén januárban 8146-ra 
nőtt a Data House szerint, azonban ez a növekedés még min-
dig jócskán elmarad az előző évek behozatali átlagától.

Az akadozó ellátás 
miatt, világszinten 
visszacsökkent az ér-

tékesítés új kocsik esetében a 
tavalyi évben. A megváltozott 
piaci körülmények a hasz-
náltautó-kereskedelemre is 
hatással voltak, így aki most 
szeretne használt gépkocsit 
vásárolni, annak mélyebben 
a zsebébe kell nyúlnia – erre 
hívta fel a figyelmet Képe 
Tibor, az egyik hatvani autó-
kereskedés tulajdonosa. – A 
piaci környezet sajnos nem 
segíti sem az új, sem a hasz-
nált gépkocsi eladásokat, hi-
szen nagyon magasak a ka-
matköltségek. A magas árak 
és a kamatköltségek miatt, je-
lenleg a kereslet is visszacsök-
kent. Tavaly egy jó minőségű 
használt autó pár nap alatt el-
kelt. Most januárban és febru-
ár elején azt látjuk, hogy a jó 
minőségű autókra van keres-
let, de azért mérsékeltebben, 
mint tavaly – mondta.   

Képe Tibor arra is felhív-
ta a figyelmet, hogy a forint 
erősödése miatt, most újra 
megéri a külföldi használt au-

tókat behozni Magyarország-
ra. Azonban a hazai vételárak 
egyelőre nem változtak. Átla-
gosan egy tíz év alatti, jó ál-
lapotú kiskategóriás autó ára 
5 millió forinttól indul. Képe 
Tibor kiemelte, hogy mind-
ezek ellenére, ha valaki au-
tóvásárláson gondolkozik, ne 
halogassa sokáig. – Az elmúlt 
évek tapasztalatai alapján az 
látszik, hogy a tavasz mindig 
meghozza a vásárlási kedvet. 
Így ilyenkor felemelkednek az 
autók árai. Télen, amikor mér-
sékeltebb a kereslet, akkor pe-
dig a kedvezőbb árak lesznek 
jellemzőek. Azt gondolom, ha 
valaki megtalálta a kiszemelt 
autót, és sikerült egy kedvező 
árat kialkudni rá, akkor érde-
mes ezt most megvásárolni – 
részletezte.    

Hozzátette, hogy a jelenlegi 
használtautó-piacot a kész-
pénzes vásárlók határozzák 
meg, akik elsősorban a tíz év-
nél fiatalabb autókat keresik, 
de van kereslet az idősebb au-
tókra is, és az elektromos autók 
iránt is élénk az érdeklődés.   

Szeniczey Csaba

Lezárult az első félév az ok-
tatási intézményekben. A 
diákok minden iskolában 
megkapták az értesítőket 
elektronikusan és van, ahol 
nyomtatott formában is. A 
hatvani tanulók jól teljesí-
tettek, az ötös iskolában és 
a Kodályban is több kitűnő 
tanuló lett.

Már minden isko-
lás megkapta a 
félévi bizonyít-

ványát Hatvanban. Január 
huszadikán zárult ugyanis 
az első félév az oktatási in-
tézményekben. Az alsó-
soknál szöveges értékelést 
adtak a tanárok, harmadik 
osztálytól pedig már érdem-
jegyeket állapítottak meg. 
A Hatvani 5. Sz. Általános 
Iskolában idén is jól teljesí-
tettek a diákok, több kitűnő 
tanuló is lett. – Kitűnő tanu-
ló lettem, és azért, hogy ezt 
elérjem, nagyon sokat kellett 
készülnöm. Van olyan tan-
tárgy, amit nagyon szeretek 
és ezért az információkat 
könnyen magamba szívom 
az órán, de van olyan is, 
ami nehezebben megy, és 
otthon még rengeteget ta-
nulok, hogy jobb jegyeket 
szerezzek – mondta Kővári 
Noémi.

Az intézményben összesen 
57 kitűnő tanuló lett – kö-

zölte Kutalik Márta, az isko-
la igazgatója hozzátéve, hogy 
sikeresen, zökkenőmentesen 
le tudták zárni a félévet. – A 
gyerekeknek és a szülőknek 
is mindig elmondom, hogy 
ez csak egy félév, csak egy 
tájékoztató arról, hogy idáig 
hogyan teljesítettetek. Ezzel 
segíteni szeretnénk a tanu-
lókat abban, hogy tisztán 
lássák, mi az amiben gyen-
gébbek voltatok ebben a fél-
évben és arra rá kell erősíteni, 
hogy év végéig ki tudják javí-
tani – hangsúlyozta.

A Hatvani Kodály Zoltán 
Értékközvetítő és Képesség-
fejlesztő Általános Iskolában 

is izgatottan várták a diákok 
a bizonyítványukat. Misi 
Ágnes, a 4. Z-sek osztályfő-
nöke úgy fogalmazott: a di-
ákok képességeihez mérten, 
reálisan sikerült a tanulók 
féléve. – Ez egy háromlábú 
szék, vagyis beleteszi a peda-
gógus, a szülő, és jó esetben 
a diák is a 100 százalékos 
munkáját, és így egy közös 
együttműködésből kialakul a 
lehető legjobb eredmény. Én 
úgy gondolom, hogy most is 
mindenki a képességeihez 
mérten kihozta magából a 
maximumot. A Kodályban 
a hagyományokhoz hűen 
most is kiválóan teljesítettek 

a tanulók, itt most a diákok 
15 százaléka lett kitűnő. – 
Az iskola tanulmányi átlaga 
4,19 lett, ami jónak mond-
ható, a szorgalmi átlag 4,19, 
míg iskolánk magatartási 
átlaga 4,41, tehát ez is na-
gyon jónak mondható, úgy 
hogy iskolánkba csaknem 
400 tanuló jár – tájékozta-
tott Jagodics István, az in-
tézmény vezetője.

A félévi bizonyítvány ered-
ménye tehát nem csak a fel-
vételi előtt állóknak fontos, a 
jegyek útmutatók a diákok-
nak ahhoz, hogy mennyit 
kell fejlődniük év végéig.

Rácz-Szénási Réka

Jól teljesítettek a diákok Jótékony céllal indultak 
útnak a Fut60-osok

Némi fellendülés 
tapasztalható 
a használtautó-piacon

Debreceni Tamásné Alexa, az Egészségliget Biobolt vezetője 
teakóstolással egybekötött programot tartott az Ady Endre 
Könyvtárban. Az eseményen ismertette a gyógynövényeket 
valamint, azok jótékony hatásait.

A gyógynövényes teák 
jótékony hatásairól 
tartottak előadást az 

Ady Endre Könyvtárban. Az 
eseményen kiemelt szerepet 
kapott a betegségmegelőzés 
témaköre, valamint szó volt a 
már kialakult panaszok keze-
léséről is. Debreceni Tamás-
né Alexa, az Egészségliget 

Biobolt vezetője kiemelte, 
hogy legtöbb vásárlója szív- és 
érrendszeri problémákra keres 
gyógynövényeket, valamint a 
koleszterinszint csökkentését 
is sokan orvosolják teákkal. – 
Azt javasolnám, hogy vásárlás 
előtt mindenképp kérjék szak-
ember tanácsát, ugyanis nem 
elég csak az internetről tájé-

kozódni, hiszen sok hitelte-
len információval találkozha-
tunk. Azt tapasztalom, hogy a 
gyógynövények egyre népsze-
rűbbek, valamint vásárlói visz-
szajelzések is igazolják a teák 
jótékony hatásait – részletezte.

A biobolt vezetője tanácsok-
kal is ellátta a vendégeket, el-
mondta: nem mindegy az sem, 
hogy milyen időközönként 
fogyasztunk gyógynövényes 
teákat, ugyanis vannak olya-
nok, melyeket csak kúraszerű-
en ajánlott. Továbbá kiemelte 

azt is, hogy az egészséges élet-
módhoz fontos a megfelelő 
mennyiségű víz bevitele is. 
Debreceni Tamásné Alexa azt 
javasolja, naponta legalább 1 li-
ter tiszta vizet igyon meg min-
denki és emellett alkalmazha-
tóak a gyógynövényes teák is.

Az előadás után lehetőség 
nyílt kóstolásra is, így a csip-
kebogyó, a galagonya virágos 
hajtásvég, valamint a veroni-
kafű teát is megismerhették az 
érdeklődők.

Rimán Alexandra

Sokan keresnek gyógyteát

Évek óta működik a Hat-
vani Gigászok Sport Egye-
sületének műkorcsolya 
szakosztálya. Céljuk amel-
lett, hogy minél több gyer-
mekhez juttassák el a sport 
szeretetét, olyan értékeket 
közvetítsenek, melyek fej-
lesztik a személyiségüket 
is. A növendékek közül töb-
ben értek már el dobogós 
helyet, jelenleg is versenyre 
készülnek.

Koncentráltan edzettek 
a jégpályán a Gigá-
szok Sport Egyesület 

Műkorcsolya Szakosztályá-
nak növendékei, kisebbek és 
nagyobbak egyaránt. Darabos 
Lili 4 éves kora óta korcso-
lyázik hobbi szinten, mű-
korcsolyával pedig 2021 óta 
foglalkozik. Mint mondta, 
annyira megtetszett neki ez 
a sportág, hogy mindig vár-
ja az alkalmat, hogy edzésre 
mehessen. – A műkorinak 
van egy balettos alapja, ami 
nekem szerencsére megvan, 

mivel a színházban ezt meg-
tanultam. Ott is nagyon sokat 
táncolunk, de a műkori olyan 
nekem, mintha más emberré 
válnék. Ha jégre lépek, tele 
vagyok önbizalommal, és 
úgy érzem, hogy ebben iga-
zán meglelem a boldogságot 
– foglalta össze. Hozzátette, 
hogy a későbbiekben szeretne 

edzői oklevelet szerezni, most 
azonban egy májusi versenyre 
készül. 

A lányokat Szakál Katalin 
edzi, aki 2010-ben Magyar 
Bajnok volt Junior kategóriá-
ban, emellett 11 évig revüzött 
világszerte. Elmondta, hogy a 
szakosztály több növedéke ért 
már el helyezést megméret-

tetésen, most is négy lánnyal 
készülnek kispályás verseny-
re. –  A csapatunkban legin-
kább jégkorongozók vannak, 
ők alapból a Szent István 
Sportiskolai Általános Iskola 
tanulói, és mellette belesze-
rettek a jégkocsolyázásba is, 
de vannak más iskolákból is. 
Négy éves kortól járnak ide a 

gyerekek, egészen 18 éves ko-
rig – foglalta össze.

A csapat célja amellett, 
hogy minél több gyereket biz-
tassa a sportolásra, olyan érté-
keket adjanak át, mint a kitar-
tás, alázat és a csapatmunka. 
– A növendékek a Gigászok 
Sport Egyesület Műkorcso-
lya Szakosztályához tartoz-

nak gyakorlatilag. Körülbelül 
négy éve alakultak, amikor 
Katalin ide került. Megépítet-
tük ezt a szép nagy jégpályát, 
akkor találtam ki, ha már van 
műkorcsolya edző, akkor csi-
náljunk egy ilyen szakosztályt, 
hiszen volt rá igény, és amint 
látszik a lányok nagyon szere-
tik – részletezte Szőke Attila, 
a Hatvani Gigászok szakmai 
igazgatója. 

A szakosztályhoz 4 éves 
kortól csatlakozhatnak azok 
a gyerekek, akiket érdekel ez 
a sportág. Vasárnaponként 14 
órától Korisulit tartanak, ahol 
betekintést nyerhetnek a gye-
rekek a műkorcsolya világába.

Varga Dorottya

Műkorcsolya szakosztály is működik a városban
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Sok gyermekben megfogal-
mazódik kiskorában, hogy 
régész szeretne lenni, ha 

felnő, nálam ez nemcsak múló áb-
ránd volt – mondja Gál Andrea, 
aki megvalósította ezt az álmát. 
Szentesen született, középiskolai 
tanulmányait Hódmezővásárhe-
lyen végezte. A történelem min-
dig közel állt hozzá, a gimnázium 
utolsó évében már tudta, hogy 
ezzel szeretne foglalkozni a ké-
sőbbiekben. Elmondása szerint 
nagyon jó történelemtanára volt, 
aki úgy oktatta a tantárgyat, hogy 
mindent rendszerekbe foglalva 
magyarázott el. 

Amikor elkötelezte magát a 
történelem iránt, tudta, hogy nem 
hagyományos módon szeretne 
ezzel foglalkozni, hiszen mindig 
vonzották a régi korokból szárma-
zó, kézzel fogható tárgyak, ezért 
fordult a régészet felé. Diplomáját 
2018-ban a Szegedi Tudomány-
egyetem Bölcsészet- és Társa-
dalomtudomány Karán szerezte, 
régész szakon. Szakdolgozatát a 
XIV-XV. századi temetkezési szo-
kásokról írta. A kor rendellenes te-
metkezései érdekelték különösen, 
többek között a vámpírkultusz és 
a boszorkányhit elemeinek meg-
jelenése a sírokban. Szívesen ku-

tatott ezekben a témákban, ahogy 
mondja, vonzzák a nem hétközna-
pi dolgok. Az egyetemi évekre szí-
vesen emlékezik vissza, mivel kicsi 
volt a tanszék, családias légkör 
alakult ki. Rendszeresen tartottak 
régész esteket, ahol a hallgatók és 
az oktatók közvetlenebb viszonyt 
tudtak kialakítani egymással. Sze-
rinte nemcsak a tárgyi tudását kö-
szönheti az egyetemnek, hanem 
emberileg is formálta a közeg és 
a közösség. A továbbtanulásban 
édesapja és édesanyja is támogat-
ta, így ő lett az első diplomás csa-
ládjukban, a húga pedig szeretné 
követni példáját.

Az egyetem elvégzése után 
2019-ben a Hatvany Lajos Mú-
zeumban kapott álláslehetőséget, 
mint régész-muzeológus. Így szü-
lővárosától 150 kilométernyire, 
Hatvanban kezdte meg pályáját. 
Amikor idekerült, beleásta magát 
a város történetébe, megismerte a 
múzeum gyűjteményét. Az első 
pár hónapban a hatvani szakiro-
dalmat olvasta, kutatta, milyen 
népek telepedtek meg, kik éltek 
itt akkoriban. – Amikor új helyre 
kerül egy régész, tanulmányozza 
az adott terület régészeti kultúráit. 
Minden pillanatát élveztem, szá-
momra könnyű volt megismerni 

Hatvan múltját – emlékszik visz-
sza.

Gál Andreát vonzza a múzeu-
mi légkör, hiszen ebben a mun-
kakörben nemcsak terepmunkát 
végez. Megálmodni egy-egy ki-
állítást mindig olyan kihívás szá-
mára, amit örömmel végez, az 
ötleteléstől egészen a kivitelezésig. 
Munkatársaival szeret együtt dol-
gozni, ahogy fogalmaz, jó csapa-
tot alkotnak, ezenkívül igyekszik 
országszerte tartani a kapcsolatot 
régész kollégákkal. – Mivel elég 
kicsi ez a közeg, így több egyetemi 
csoporttársam távoli munkatárs 
is lett egyben, ismerjük egymást, 
tudjuk, hogy melyik múzeumnak 
ki a szakembere – mondja.

Eddigi munkája nagy részét vé-
gigkísérték a premontrei kiállítá-
sához kötődő feladatok.  – Három 
kőtöredékkel kezdődött minden, 
azonosítottuk, hogy a XII-XIII. 
században keletkeztek, és felte-
hetően a hatvani premontrei pré-
postsághoz köthetőek. Hosszabb 
kutatómunka után megszületett 
a kiállítás ötlete, melyhez több 
környékbeli múzeumtól kaptunk 
kölcsön leleteket. Így a premont-
rei rend fennállásának 900. évfor-
dulójáról méltóképpen tudtunk 
emlékezni a Hatvany Lajos Mú-
zeumban – fogalmaz. Hozzáteszi, 
hogy mindig az motiválja, hogy 
igényes kiállítást tekinthessenek 
meg a látogatók.

A tavalyi év mozgalmas és iz-
galmas volt Gál Andrea számára, 

két ásatáson is aktívan jelen volt. 
Tavasszal az egri Dobó István 
Vármúzeum régészeti osztályáról 
kérték fel, hogy vegyen részt egy 
kutatásban a 21-es főút mentén, 
a nagygombosi sportpályánál. A 
feltárt területen egy VII-VIII. 
századi avar kori temetőt találtak, 
melyből előkelő lovas sírja is elő-
került. – Ez megyei szinten egye-
dülálló, hiszen a környéken eddig 
csak leletmentések történtek eb-
ből a korszakból, ez volt az első 
módszeres kutatás. Terepmunkák 
során mindig elfog az izgatottság, 
hogy mit fogunk találni, ilyenkor 
kicsit újra gyereknek érezhetem 
magam – fogalmaz. Az ásatásnál 
előkerült egy szarmata település 
és egy késő bronzkori urnateme-
tő is. Nyáron pedig a városháza 
mellett egy kapucinus kolostor 
templomrészletére bukkantak. – 
A kapucinusok itt telepedtek le 
a XVIII. században, erről írásos 
emlékeink is vannak. A feltárás 
során megtaláltuk az 1740-ben 
épített Mária-kápolnát, az alatta 
fekvő búvóhelyet és több össze-
kötő falat. A tereprendező mun-
kálatok során konzerválták a még 
álló kolostorfalat, ami emléket 
állít az egykor itt élt szerzetesek-
nek – részletezi. Mint mondja, 
még mindig van mit felfedezni a 
városban, tervei között szerepel 
a hatvani török vár feltérképezé-
se, jelenleg pedig egy új kiállítást 
szervez, mely a szarmatákat és a 
római őrtornyot mutatja majd be.

Gál Andrea szereti rendszerezni 
a körülötte lévő dolgokat. Maxi-
malistának vallja magát, ha bele-
kezd valamibe, azt jól, pontosan és 
precízen végzi. Ez jellemzi munká-
jában és magánéletében egyaránt. 
Családi kirándulások alkalmával 
a kedvéért mindig beillesztenek 
egy „múzeumi napot”, szerette-
it örömmel tölti el lelkesedése, 
ahogyan a történelemről beszél. 
Szerencsésnek érzi magát, hogy 
olyan munkát végez, ami hobbija 
is egyben, ami feltölti lelkét. Sza-
badidejében gyakran olvas, ahogy 
fogalmaz, falja a krimiket. Nagyon 
szereti Agatha Christie regényeit, 
azon belül is leginkább a Poirot 
történetek állnak hozzá közel. – 
Ez is tinikoromban talált meg. Az 
írónő második férje régész volt, és 
gyakran említi regényeiben ezt a 
szakmát, ami már akkor is megfo-
gott. Lehet, ez is egy kapcsolódási 
pont – eleveníti fel.

Januárban örömmel vette át 
a magyar kultúra napján a Pro 
Cultura kitüntető emlékérmet a 
polgármestertől, mint mondja, 
hatalmas elismerés ez számára. – 
Míg más a pályája közepén vagy 
végén kapja ezt a díjat, addig én 
rögtön az elején vehettem át. Na-
gyon hálás vagyok érte, ez motivál, 
és jelzi számomra, hogy azon az 
úton haladjak tovább, amin eddig 
– mondja. Hiszen ahogyan Gál 
Andrea fogalmaz, sokkal több van 
előtte, mint mögötte.

Varga Dorottya

A történelem darabjai 
mesélnek nekem
Több mint három éve a Hatvany Lajos Múzeum munkatársa Gál Andrea, 
aki szerint Hatvan nagyon érdekes és gazdag történelmi múlttal rendelke-
zik. A régész-muzeológus több, a várost érintő nagy jelentőségű ásatáson is 
részt vett. Kiemelkedő munkájáért idén átvehette a Pro Cultura kitüntető 
emlékérmet.

A mozgás kulcsfontosságú 
az egészségünk megőrzése 
érdekében, jótékony hatás-
sal van a testünkre és az el-
ménkre is egyaránt. A rend-
szeres sportolás csökkenti a 
stresszt, levezeti a feszült-
séget és megelőzhető vele a 
depresszió is.

Teréki Beáta, a Pul-
zus Sport Egyesület 
edzője rendszeresen 

tart Hatvanban testátmozga-
tó foglalkozásokat. Az aerobik 
órák segítenek a fogyásban, az 
alakformálásban, a testösz-
szetétel javításában, valamint 
fejlesztik az ízületi mobilitást. 
Mindezek mellett a csopor-
tos edzések során lehetőség 
nyílik új kapcsolatteremtés-
re és nagyobb baráti társaság 
kiépítésére is. A Daliban dél-

utánonként rendszeresen tar-
tanak edzéseket, melyekhez 
külön korcsoportokban kicsik 
és nagyok egyaránt csatlakoz-
hatnak.

A vezetőedző elmondta: a 
gyakorlatokat zenére végzik, 
így miközben jól szórakoznak, 
szinte észrevétlen a fizikai ter-
helés. – A felnőtt fitness órá-
im nagyon népszerűek. Nagy 
a fluktuáció a tornán, gyakran 
jönnek új tagok. Harminc éves 
tapasztalattal rendelkezem, 
így kiismertem a kezdőket, 
ezért mindig megpróbálok 
már az első alkalommal siker-
élményt biztosítani számukra, 
azonban a terhelés sem marad 
el – emelte ki.

Teréki Beáta úgy véli, a 
rendszeres sportolást ajánlott 
már egészen kisgyermekkor-
ban elkezdeni. A mozgás a 
gyerekeknek nélkülözhetet-
len, mivel jótékony hatással 
van egész életükre, növeke-
désükre, fejlődésükre. A test-
mozgás nemcsak a fizikai álla-
potra van hatással, támogatja 
az agyi funkciók működését is, 
mindezek mellett befolyásolja 
az idegrendszer fejlődését.

Rimán Alexandra

A rendszeres sportolás 
a lélekre is jótékonyan hat

Kiválóan 
szerepeltek 
a zeneiskola diákjai
A VII. Danubia Talents 
nemzetközi versenyen jazz 
b kategóriában a hatvani 
Rácz Patrik első, Lénárt 
Petra és Vastag Ábel pedig 
harmadik lett.

A Danubia Talents 
Művészeti Egyesület 
rendkívüli formában, 

online hirdette meg a ver-
senyt, amelyre a jelentkezők-
nek videót kellett beküldeni, 
ezeket pedig nemzetközi 
zsűri értékelte. Bármilyen 
nemzetiségű jelentkező bene-
vezhetett, a versenyt 9 hang-
szeres klasszikus kategóriában 
hirdették meg, valamint jazz, 
musical kategóriában is.

Az utóbbiban kiválóan te-
lesítettek a Kocsis Albert Ze-
neiskola tanulói. Rácz Patrik 
első, Lénárt Petra és Vastag 
Ábel harmadik lett. Rácz Pat-
rik 23 éves, zenészcsaládból 
származik, jelenleg Apcon él. 
2021-ben Egerben a Szepesi 
György Barzenész Feszti-
válon megnyerte a legjobb 
produkcióért járó Trilla Dí-
jat olyan zsűritagoktól, mint 
Esze Jenő, Soma Mamagésa, 
Balogh Zoltán, Hárs Viktor, 
és Szepesi Györgyné.

Lénárt Petra 21 éves, Pető-
fibányán él, jelenleg az EKE 

hallgatója óvodapedagógia 
szakon, az idén diplomázik. 
7 éve énekel, korábban zon-
gorázott. A Mátrai Hangok 
Énekverseny 3. helyezettje. 
(zsűri: Kertesi Ingrid Lisz-
díjas operaènekes,èrdemes ès 
kivàló művèsz,  Miller Lajos: 
Kossuth -díjas operaènekes) 
A zene és a lovak szerelmese, 
későbbi tervei közt szerepel, 
a zeneterápia és lovasterápia 
ötvözése.

Vastag Ábel 21 éves, Ecsé-
den él, a Heves Megyei Szak-
képzési Centrum Damjanich 
János Technikum, Szakképző 
Iskola és Kollégium – Mec-
hatronikai Technikus tanu-
lója , zenészcsaládból szár-
mazik, hisz három bátyja is 
zenél. 7 éve énekel, mellette 
gitározik, basszusgitározik és 
zenekari tag. A Mátrai Han-
gok Énekverseny 1. helye-
zettje, s a Trilla verseny díja-
zottja.  Ahogyan fogalmazza: 
a zene és az éneklés szerves 
részemmé vált, és nem tud-
nám a jövőmet elképzelni 
nélküle.

A felkészülésben Sza-
bó Krisztina Pro Urbe díjas 
énekművész, Heves vármegye 
kulturális nagykövete segített 
a fiataloknak.

hatvanihirlap.hu

A chip segítségével több ezer 
elkóborolt kutya jutott már haza
Már 10 éve kötelező a ku-
tyák mikrochippel történő 
egyedi azonosítása. A beül-
tetés lényege az, hogy min-
den eb regisztrálva legyen, 
ezáltal ugyanis könnyen 
megtekinthető az állat or-
vosi aktája és tulajdonosá-
nak kiléte.

Az ebek mikrochippes 
megjelölése 2013 ja-
nuár 1-től, minden 4 

hónaposnál idősebb kutyá-
nál kötelező. A rizsszemnyi 
eszköz behelyezése nem igé-
nyel nagyobb beavatkozást, 
mint egy oltás. Az apró szö-
vetbarát tárgy egy 15 szám-
jegyből álló egyedi kódot tá-
rol. A kapszulát Európában 
a nyak bal oldalába ültetik. 
Rudas Aranka, a Kutyaszív 
Állatmentő Közhasznú Ala-
pítvány elnöke elmondta: a 
mikrochip egy számsort tá-
rol, mely információkat mu-
tat az állatról, így a tévhittel 
ellentétben nem is alkalmas 
az eb helyének meghatáro-
zására. - Ezzel csak a tulaj-
donjogot lehet tisztázni, erre 
való, és ez nem is kis dolog, 
hiszen például az alapítvány 
gondozásába kerülő kutyák 
első kivizsgálása is a chiple-

olvasóval kezdődik, végig-
húzzuk az eszközt a nyaka 
előtt, és általában fél órán 
belül otthon is van a háziál-
lat. Tehát ez egy elengedhe-
tetlen dolog  – hangsúlyozta 
Rudas Aranka.

Az állatvédő kiemelte: a 
chip segítségével több ezer 
elkóborolt kutya jutott már 
haza, ezért arra biztatja az 
embereket, hogy alkalmaz-
zák a használatát, ugyanis 
ezzel kedvencük életét is 

megmenthetik. Aki pedig 
nem chipezteti be a 4 hó-
naposnál idősebb kutyáját, 
akár 45.000 Ft szabálysértési 
bírsággal sújtható 2013. ja-
nuártól.

Rácz-Szénási Réka
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A 10-14 éves gyerekeknek készített 
interaktív oktatócsomag játékos for-
mában mutatja meg, milyen veszé-
lyeket rejt, ha óvatlanul osztanak meg 
adatokat a fiatalok az interneten. A 
nemzetbiztonsági szakszolgálat nem-
zeti kibervédelmi intézetének szóvi-
vője pedig arra hívja fel a figyelmet, 
mit tehet a szülő azért, hogy a gyer-
meke ne váljon bűncselekmény áldo-
zatává.

Egy nemrég készített felmérés 
szerint a magyar tinédzserek 
73%-a nem tudja elképzelni 

az életét mobiltelefon nélkül. A 8 és 
14 éves gyermekek 50%-a pedig már 
rendszeresen jelen van az online tér-
ben. Az interneten leselkedő veszé-
lyeknek a fiatalok kiemelten ki vannak 
téve, amit tovább fokoz az úgynevezett 
oversharing jelenség, amikor valaki túl 
sok személyes dolgot oszt meg magáról 
a közösségi médiában, és ezzel a csalók 
nyílt céltáblájává válhat. A Nemzeti 
Bűnmegelőzési Tanács, Hello Bizton-
ság címmel online játékot indított a fi-
atalok védelmében. A sorozat első része 
az adatbiztonsággal foglalkozik. Az in-
teraktív történet részleteiről Kocsis Irén 
Mária, a Heves Vármegyei Rendőr-fő-
kapitányság, bűnmegelőzési alosztály 

vezetője beszélt. – Vidám eseményeken 
keresztül ismerhetik meg, mit kell tenni 
egy talált tárggyal, milyen veszélyek le-
selkednek rájuk, ha óvatlanul osztanak 
meg tartalmakat a neten, vagy hogyan 
kérjenek segítséget. Aki pedig tart attól, 
hogy veszély esetén a rendőrséghez for-
duljon, most meggyőződhet arról, hogy 
félelme alaptalan, szükség esetén bátran 
értesítheti a rendőröket -részletezte. 

A rendőrség online játékán kívül 
a szülőknek más lehetőségük is van 
a megelőzésre – erre már a Nemzet-
biztonsági Szakszolgálat, Nemzeti 
Kibervédelmi Intézet szóvivője hívta 
fel a figyelmet. Simon Edina kiemelte, 
applikációkkal korlátozható például az 
interneten eltöltött idő hossza. Azon-
ban a tiltás nem mindig eredményes, 
mert egy barát, vagy osztálytárs mo-
biltelefonján tovább netezhet és akár 
a nem neki való tartalmakat is meg-
nézheti a csemete. Ha pedig felmerül 
a gyanú, hogy a gyermek túl sok sze-
mélyes adatot oszt meg magáról, így 
járhatunk utána:

 „A következő kérdésekkel tudjuk ezt 
tesztelni. Sok panasz érkezik, hogy túl 
sokat nyomkodja a telefonját az isko-
lában? Esetleg a közösségi médiában 
eltöltött idő miatt romlott az isko-
lai eredménye? Vagy reggel az az első 

dolga, hogy a telefonjáért nyúl? Vagy 
esetleg még a wc-n is üzeneteket olvas 
és ír? Ha a kérdésekre a válasz többsé-
gében igen, akkor érdemes átgondolni 
a közösségi média használatát a gyer-
mekünknek.”

Simon Edina hozzátette, azt is el-
mondhatjuk a csemetének, hogy ha a 
virtuális térben túl sok időt tölt, akkor 
lemarad a való világ legfontosabb ese-
ményeiről, élményeiről. Az alábbi fia-
taloknak szóló alapszabályokat pedig a 
szülők is megtaníthatják a gyermekük-
nek: – Soha ne osszanak meg jelszót, 
személyes adatot. Például teljes nevet, 
címet, iskolát, és soha ne fogadjanak a 
bizalmukba idegeneket az interneten. 
Nagyon fontos még az eszközhaszná-
lat során, hogy mindig ki kell lépni a 
számítógépből, amikor nem használják 
– monda.

A szóvivő azt is elmondta, hogy a 
mobiltelefont használaton kívül mindig 
zárolni kell, és figyelni kell arra is, hogy 
a készüléket ne hagyjuk felügyelet nél-
kül. Az internetes tartalmak előtt meg-
jelenő életkori korlátozásokat pedig 
erősen ajánlott betartani, hiszen azokat 
megalapozottan hozták a szakemberek. 
Az egyik legeredményesebb taktika pe-
dig kétségtelenül a példamutatás.

Szeniczey Csaba

Hello biztonság – a nemzeti 
bűnmegelőzési tanács 
online játéka gyerekeknek  
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